
 1

Jegyzőkönyv 

 
Készült 2011. december 7-én (szerdán) 18 órakor a kosdi Polgármesteri Hivatal hivatalos 
helyiségében (2612 Kosd, Szent I. u. 2.) Kosd Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
rendkívüli testületi üléséről.  
 
Jelen vannak: Jelenléti ív szerint  
 
László Zoltán polgármester köszönti a megjelent képviselő-testületi tagokat. Megállapítja, 
hogy 7 fő képviselő részvételével a testületi ülés határozatképes.  
 
Felolvassa a rendkívüli testületi ülés két napirendi pontját. Időközben a Lengyel fél elfogadta 
a testvértelepülési kapcsolat, így 1 ponttal bővülnének a napirendi pontok.  
 
A képviselő-testület az 1. napirenddel kiegészített napirendeket 7 igen szavazattal elfogadja a 
napirendi pontokat.  
 
 
1. Testvértelepülési kapcsolat létesítése Stary-Sacz Önkormányzata közigazgatási 
központjához tartozó Gabon településsel.  
 
László Zoltán polgármester  
Stary-Sacz Önkormányzata közigazgatási központjához tartozó Gabon településsel kívánunk 
testvértelepülési kapcsolatot létrehozni. Néhány gondolatot ismertet a településről. Európai 
uniós pályázatok lehívására is szolgálhatna a testvérkapcsolat.  
 
Kurdi Ferenc alpolgármester ez a kapcsolat idén már működne.  
 
Makkainé File Edit  február végén jelenik meg a pályázat.  
 
László Zoltán polgármester azért kell idén aláírni, hogy belehessen nyújtani jóváhagyásra.  
Tájékoztatja a képviselőket a lehetőségekről, feltételekről.  
 
Horhi József ha aláírjuk a szerződést, ez nem kötelez semmire. Lehetőség van arra, hogy 
kössük ki, vállaljuk a gyermekek utaztatását, de kérjük, hogy viszonozzák a mi gyermekeink 
kivitelét is.  
 
László Zoltán polgármester véleménye szerint a mi gyerekeink oda-vissza utaztatására is elég 
ez az összeg. A programot mi állítjuk össze, az étkeztetés, szállás, programok a kritériumok 
alapján fel tudjuk használni.  
 
Horhi József  tegyünk egy javaslatot, hogy a polgármester vagy a jegyző figyelje a pályázati 
lehetőségeket, és hozza be a testület elé.  
 
László Zoltán polgármester 16-án 4 fő fog jönni a szerződés aláírásához.  
 
A képviselő-testület 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza. 
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Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 
140/2011. (XII. 07.) sz.   

h a t á r o z a t a 
 

Testvértelepülési kapcsolatról 
 

 
A képviselő-testület:   A határozat mellékletét képező testvértelepülési szerződés 

elfogadásával testvértelepülésévé nyilvánítja Stary-Sacz 
Önkormányzata közigazgatási központhoz tartozó (Lengyelország, 
Gabon települést (Lengyelország) és felhatalmazza a polgármestert a 
testvértelepülési szerződés aláírására.  
 

Felelős: László Zoltán polgármester  
Határid ő: Azonnal  

 
 
2. Magyar Szlovák összekötő földgázvezeték Vecsés-Balassagyarmat közötti 
szakaszának előzetes konzultációja  
László Zoltán polgármester   
Az európai finanszírozású projekt, ami az EU-n belüli gázellátást biztosítja, az Észak Déli 
folyosó részeként Magyarországi szakasza Vecsés és szlovákiai határ között halad és érinti a 
kosdi területeket. A csővezeték 800 mm átmérőjű 10-10 méter védőtávolság szükséges a 
vezeték fektetéséhez.  
A Közép-Dunavölgyi Környezetvédelmi és Természetvédelmi Vízügyi Felügyelőség 
megküldte Önkormányzatunknak észrevételezés céljából a Magyar Szlovák összekötő 
földgázvezeték Vecsés-Balassagyarmat közti szakaszának dokumentációját és egyben kéri 
kifüggeszteni a lakosság részére megismertetés céljából.  
Véleménye szerint így is úgyis megcsinálják, de hozzáárulni csak akkor tudunk, ha az érintett 
gazdák területhasználati megállapodást mutassanak fel.  
 
Bíber Kálmán az az érzése, hogy a 2/A elutasítottuk, most ezen a nyomvonalon akarják 
megvalósítani.  
 
Horhi József véleménye szerint nem sérülünk, ő támogatná a gázvezeték betételét.  
 
László Zoltán polgármester elmondja, hogy itt nagy a védőtávolság. Nagy területet érint.  
 
Horhi József kérdezi, hogy nemet mondunk, vagy kérjük a gazdák hozzájárulást. Javasolja a 
felsorolt önkormányzatokkal felvenni a kapcsolatot, mivel Kosd kevés az ügyhöz. 
Érdekvédelmi egyesület létrehozását javasolja. Meg kell próbálni a kapcsolatfelvételt.  
 
László Zoltán polgármester nemet nem szabad mondani, azonnal átlépnek rajtunk. 
Véleménye szerint feltételeket szabhatunk.  
 
Bársony Csaba még 5 napunk van és letelik a határidő.  
 
László Zoltán polgármester első körben hozzájárulunk, csak a b határozat feltételeivel.  
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Horhi József  3 napon belül a polgármester vegye fel a kapcsolatot a környező települések 
polgármestereivel, mondja el, hogy érdekvédelmi csoportot kívánunk létrehozni.  
 
Kurdi Ferenc nagy beleszólásunk nem lesz abba, hogy hogyan viszik el. Kezdjük el a 
beszélgetést.  
 
Bársony Csaba környezeti hatástanulmány szempontjairól tehetünk észrevételt, nem pedig 
arról, hogy merre menjen.  Szempontokat kellene mondani észrevételként. Mi fog történni az 
élővilággal.  
 
Bíber Kálmán kiemelt környezetvédelmi területről beszélünk. Kéménd romjai szerinte még 
megtalálhatók a földben.  
 
László Zoltán polgármester kiemelt szempont az érintett régészeti lelőhelyek fokozott 
feltárása.  Tulajdonosokkal való megegyezés. Kiemelt természetvédelmi terület kiemelése.  
 
Makkainé File Edit  védett területről beszélünk, szerinte ezért kell környezettanulmányt 
készíteniük. Soroljuk fel az értékeket, ennek ismeretében fog elkészülni a tanulmány.  
 
László Zoltán polgármester meg kell fogalmazni, hogy mit várunk el a tervezés során. 
 
Bársony Csaba határozati javaslat  
Kosd község képviselő-testülete az alábbi szempontok észrevételeket teszi  
Régészeti területetek feltárása 
Helyi védettség alá eső természetvédelmi értékek területek feltárása, fogokozott megőrzése 
Természeti érték mind állat, mind növényvédelem szempontjából. 
 
Makkainé File Edit  elmondja, hogy Móró Ferenc, Borovits Ferenc és Juhász János tud 
nekünk segíteni a helyi védettség alá tartozó természetvédelmi értékek felsorolásában, milyen 
állat és növény van a Naszályban, amit egy ilyen gázvezeték károsan érinthet. 
 
Horhi József érdeklődjük meg a szakmai véleményeket a körzeti településektől. Váctól 
kérjünk véleményt.  
 
A képviselő-testület Bársony Csaba által felsorolt két szempont mellé még + a vélemények a 
hatásvizsgálathoz kellenek, kéri belevenni a határozatba.  
A hatásvizsgálat térjen ki arra, hogy a helyi gazdasági viszonyokat milyen mértékben 
befolyásolja a gázvezeték megépülése. 
 
A képviselő-testület 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza. 
 

Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 
141/2011. (XII. 07.) sz.   

h a t á r o z a t a 
 

Észrevétel Magyar Szlovák összekötő földgázvezeték Vecsés-Balassagyarmat közti 
szakaszával kapcsolatban  

 
A képviselő-testület:   Az alábbi észrevételeket teszi a Magyar Szlovák összekötő 

földgázvezeték Vecsés-Balassagyarmat közti szakaszának környezeti 
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hatásvizsgálatához.   
- Régészeti területetek kerüljenek feltárásra 
- A vízmosásos területeken biztosítsák a víznek a vezeték megépítése 
utáni átfolyását 
- A vezetéket megfelelő mélységben helyezzék majd el 
- Mérjék fel azon tulajdonosok körét, akiknek mezőgazdasági 
hasznosítású földterületét érinti a földgázvezeték – a későbbi 
kártalanítás céljából 
- A hatásvizsgálat térjen ki arra, hogy a helyi gazdasági viszonyokat 
milyen mértékben befolyásolja a gázvezeték megépülése.   
 

Felelős: László Zoltán polgármester  
Határid ő: Azonnal  

 
 
3. Vételi ajánlat a Kosd 0229/28-29. hrsz-ú külterületi ingatlanokra 
 
László Zoltán polgármester  
Pásztor Gyula részéről vételi ajánlat érkezett a Kosd 0229/28. hrsz alatt felvett, szántó 
művelési ágú, 2. osztályba sorolt, 5 hektár 1085 m2 térmértékű, 163,98 AK. kataszteri tiszta 
jövedelemmel rendelkező Kosd Község tulajdonát képező ingatlanra.  
Bányai László részéről vételi ajánlat érkezett Kosd 0229/29. hrsz alatt felvett, szántó művelési 
ágú, 2. osztályba sorolt, 2 hektár 4572 m2 térmértékű, 78,88 AK. kataszteri tiszta 
jövedelemmel rendelkező Kosd Község tulajdonát képező ingatlanra.  
Vételárként mindkét vételi ajánlatot tevő 1.000.- Ft/m2 árat ajánlott meg.  
A 0229/28 hrsz-ú ingatlanért így összességében 51.085.000.- Ft, míg a 0229/29. hrsz-ú 
ingatlanért 24.572.000.-Ft kerülne megfizetésre Önkormányzatunk részére.  
A felajánlott vételi ár így összesen: 75.657.000.- Ft  
Az érintettek hozzájárulásukat adták nyílt testületi ülés tartásához 
Az ülésen kiosztásra kerül egy váci székhelyű hivatalosan bejegyzett okleveles földmérő és 
ingatlanbecslő értékelése, akinek értékbecslését hivatalból megrendeltük.  
A napirendhez elektronikus úton megküldtük az ez ügyben eddig keletkezett iratokat, 
amelyeket a Vidékfejlesztési Minisztérium, a Pest Megyei Kormányhivatal Földhivatala, 
valamint a Váci Körzeti Földhivatal küldött meg Önkormányzatunknak. Ezen iratokból 
kitűnik, hogy a területek jelenleg Önkormányzatunk számára csak szántóként 
hasznosíthatóak, mivel a művelési ág megváltoztatását egyik Hivatal sem engedélyezte 
számunkra.  
Az Önkormányzati vagyon térítésmentes, állam által történő kisajátításának lehetősége, az 
önkormányzati vagyon további sorsának bizonytalansága is az irányba hat, hogy jelen 
ajánlatot alaposan megfontoljuk.  
Mindezek figyelembevételével, polgármesterként a terület eladását javaslom a vevők által 
ajánlott áron.  
A szerződés létrejötte esetén 2012. december 31-ig befolyt 75.657.000.- Ft-ot az alábbiak 
szerint javaslom felhasználni.  
- 15.657.000.- Ft új földterületek vásárlására az eladott terület pótlása céljából 
- 10.000.000.- Ft az Erzsébet utca, Temető utca végében lévő (temetőhosszak) telkeinek 
kiméretése, közművesítése. Ezzel 20 építési telket tudnánk kialakítani, ami az Önkormányzat 
részére további fejlesztési alapot létesít a gazdasági programban meghatározott és elfogadott 
többi elképzelésének megvalósítására 
- 10.000.000. – Ft a település központ rehabilitációs pályázat önrészére javaslom fordítani.   
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- 40.000.000.- Ft aszfaltozásra kerülne felhasználásra (Arany J, Felsőhegyi, Mikes K.)   
 Mindezen összeg természetesen pályázati önerőként kezelve további utcák felújítását, 
aszfaltozását eredményezheti.  
A vevők első megkeresésüket 2011. szeptember 20-án intézték Önkormányzatunk felé, mely 
megerősítésre került 2011. november 23-án. Vételi ajánlatukat 2011. december 8-ig tartják 
fenn.  
 
Azt kell eldönteni, hogy a gazdasági viszonyok a helyzetünkfigyelembe vételével hogyan 
tudunk tovább menni. Elfogadja, ha nem, de jól látszik, hogy semmiféle fejlesztésre nem lesz 
pénzt.ha eladjuk, akkor ki kell találi, hogy mire fordítsuk. Bizonyos összeget telek vásárlásra 
fordítana vissza.  
Javasolta, hogy a korábbi testület által lakóterülti célokra, fel nem parcellázott területekre is 
jusson, az értékesítés további terveink miatt. 3 utca aszfaltozására is tett javaslatot.  
 
Bíber Kálmán szempontokat nem vettek figyelembe. Véleménye szerint a kormányhivatal 
álláspontja is fog változni. A nyomvonal kitűzés is megtörtént DCM körforgalomig. 
Figyelembe kell venni, hogy további művelési ágat rontó körülmény. Rád és püspökszilágy 
területén 1.500 Ft/m2 kellt el néhány hektár nem közvetlen egy csomópont mellett. Sződliget, 
sződ 5-6 e/Ft nem adják el,mert várnak az m2-re. A forgalomterhelés miatt földművelésre 
egyre bizonytalanabb. Tisztában van a település utjainak rossza állapotával, de véleménye 
szerint még ki kellene várni, nem adná el.  
 
Horhi József elolvasta az értékbecslést, vele többet ne értékeltessünk. A 2/a szomszédságáról 
beszélünk. Magyarországon folyamatosan mennek fel a földek értékei. Itt még nem volt olyan 
vevő, hogy két ilyen embert küldjön el vásárlásra. Hiányolja, hogy nem ültek le velünk 
tárgyalni. Nem szeretné elherdálni ezt a területet. Javasolja, hogy ne adjuk el.  
 
László Zoltán milyen sebből vérzik.  
 
Horhi József a vagyonértékelés nem elfogadható.  
 
László Zoltán polgármester az értékbecslő kikérte a hivatalból az eddigi eladásokat.  
 
Kurdi Ferenc alpolgármester szántó földet nem szeretné eladni. Koncepciós tervben 
iparterületként van megjelölve, ő sem termelne azon a területen búzát. Ilyen besorolásban 
nem tudjuk értékesíteni a területet. Utána nézett nem ipari terület besorolás 4-5 e/Ft 
közművesítés nélkül. A minisztériumnál azt mondták, hogy az autópálya melletti csomópont 
területek 12-14 e/Ft között mennek. Nekünk csak szóban van ipari terültünk, mi egy szántót 
akarunk eladni. Véleménye szerint az értékbecslés fedi a valóságot.  
 
Makkainé File Edit  nem lehet a művelési ágból kivonni, ha megépül a nyomvonal, akkor mi 
lesz ezzel a területtel.  
 
László Zoltán polgármester autópálya minősítésnél 100 m védőtávolság lesz kijelölve, 
semmire nem lesz jó.  
 
Kurdi Ferenc alpolgármester Kosdon olyan területek csak foltokban vannak, ahol ipari 
tevékenységet lehet folytatni. Ez a terület lenne, de senki sem szeretné, ha gyárak 
működnének. Az emberek, akik az ajánlatot tették nem szimpatikusak. Megérti, hogy az 
önkormányzatnak nagy szüksége van a pénzre. Ennek ellenére azt gondolja, hogy az ezer 
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forint kevés. Javasolta tartós bérletet a területre. Lehet-e az önkormányzatnak a hasznosításra 
vonatkozóan. Az urak elzárkóztak, ne legyen beleszólásunk. Nem javasolja az eladást.  
 
Hugyecz Andrásné egyetért Kurdi Ferenccel.  
 
Horhi József észrevétel Makkainé felé. A 2/a nyomvonal épülésénél Kosd összes útját abba 
az időbe leaszfaltozták az akkori költségeket állták. Javasolja a szavazást. Az előző 
napirendhez szeretne visszatérni, erről csak szavazni szeretne.  
 
László Zoltán polgármester névszerinti szavazást kér.  
A képviselő-testület 7 igen egyhangú szavazattal hozzájárul a névszerinti szavazáshoz.  
 
Bársony Csaba javasolja, hogy a képviselő-testület szavazza meg azt, hogy ne 
tartózkodhasson senki a szavazásnál, csak igen nem döntést hozzon.  
 
A képviselő-testület 7 igen egyhangú szavazattal elfogadja a javaslatot.  
 
Bársony Csaba nem  
Bíber Kálmán nem  
Horhi József nem 
Hugyecz Andrásé nem  
Kurdi Ferenc nem  
László Zoltán polgármester igen  
Makkainé File Edit nem  
 
László Zoltán polgármester megállapítja, hogy a szavazás után a képviselő-testület nem 
kívánja eladni a területet.   
 

Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 
142/2011. (XII. 07.) sz.   

h a t á r o z a t a 
 

A 0229/28 és 0229/29 hrsz-ú ingatlanok értékesítéséről 
 
A képviselő-testület:   Pásztor Gyula és Bányai László a Kosd 0229/28 és 0229/29 hrsz-ú 

ingatlanokra vonatkozó vételi ajánlatát nem fogadja el.   
 

Felelős: László Zoltán polgármester  
Határid ő: Azonnal  

 
K.m.f. 

 
 

 László Zoltán  
                         polgármester  

 
 

Dobosné dr. Varga Gabriella 
jegyző 

 
 

Együd Sándorné 
jegyzőkönyvvezető 

 


